
Zápis ze zasedání Rady Justiční akademie ze dne 12. 12. 2008 
 
 
Účast:  dle prezenční listiny 
 
Omluveni: Mgr. F. Korbel, Ph.D. 
  JUDr. V. Král 
   
Hosté:  JUDr. D. Kovářová    Justiční akademie 

JUDr. E. Jandová              Justiční akademie 
 
 
Program: I.     Představení JUDr. Jandové, kandidátky na funkci náměstkyně pro   

       vzdělávání v Justiční akademii 
II.     Statut  a organizační struktura Justiční akademie 

  III.     Rozpočet Justiční akademie na rok 2009 
  IV.     Seznam lektorů (úkol ze Zasedání Rady ze dne 6. 10. 2008) 
  V.     Plán partnerských akcí pořádaných Justiční akademií na rok 2009  
  VI.     Různé 
 
 
 
      V úvodním slovu prof. JUDr. Jiří Švestka, DrSc. uvítal členy Rady Justiční akademie, jakoţ i 
hosty JUDr. D. Kovářovou, ředitelku Justiční akademie a JUDr. Jandovou, kandidátku na funkci 
náměstkyně pro vzdělávání v Justiční akademii.  
 
     Konstatoval, ţe Rada je podle listiny přítomných způsobilá jednat a usnášet se (přijímat 
rozhodnutí).  
 
 

I. Představení JUDr. E. Jandové, kandidátky na funkci náměstkyně pro vzdělávání  

            v Justiční  akademii 
 
 
JUDr. D. Kovářová představila  kandidátku na funkci náměstkyně pro vzdělávání v Justiční 
akademii JUDr. Emilii Jandovou, která byla vybrána ve výběrovém řízení vypsaném MSp ČR. 
Působila lektorsky na Právnické fakultě v Olomouci a zároveň jako advokátka. V Justiční 
akademii bude působit  i jako lektorka pro vyšší soudní úředníky;  bude mít vlastní agendu.  
 
Usneseno: 
 
Rada doporučuje přijetí JUDr. Emilie Jandové na funkci náměstkyně pro vzdělávání. 
 
 

II. Statut – projednání návrhu na změny 
 
 
Při zpracování návrhu Statutu Justiční akademie, ve spolupráci s MSp ČR, její management 
vycházel jednak ze současného Statutu a i z plánované změny organizační struktury Justiční 
akademie.  
 
Na základě diskuse  členů Rady k jednotlivým článkům a jejich odstavcům bylo usneseno: 
 
Čl. 1  -  bez výhrad 
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Čl. 2  -  odst. 3) navrhuje uvedení celého znění odst. 3) 
 
Nové znění: 
 
Justiční akademie zejména připravuje a po odborné a organizační stránce zabezpečuje 
výchovně vzdělávací akce v rámci přípravy justičních a právních čekatelů a soustavné 
vzdělávání soudců, státních zástupců a dalších osob, působících v justici.  Tuto činnost 
vykonává Justiční akademie v úzké součinnosti se soudy a státními zastupitelstvími tak, aby co 
nejlépe odpovídala jejich potřebám. Za tímto účelem zejména analyzuje a zkoumá potřeby a 
poţadavky soudců, státních zástupců a dalších profesních skupin, informuje o veškerých 
chystaných vzdělávacích akcích a zveřejňuje výsledky hodnocení uskutečněných vzdělávacích 
akcí.  
 
 
 Čl. 2  odst. 5)  - doplnit slovo „vzdělávací“ před slovo „knihovnickou“ 
 
Nové znění: 
 
Justiční akademie vykonává vzdělávací, knihovnickou, analytickou a ediční činnost.   
 
Čl. 3. – bez výhrad  
 
Čl. 4. – odst. 2)  
 
V rámci diskuse bylo předsedou Rady Justiční akademie prof. JUDr. J. Švestkou, DrSc. 
navrţeno hlasování : 
 

1) pro vyloučení odstavce 2)  
2) pro ponechání odstavce 2)   

 
Pro variantu vyloučení odst. 2) hlasovalo  5, pro ponechání 6 přítomných členů Rady.  
 
 
Usneseno: 
 
Rada doporučuje ponechat odstavec 2) Čl. 4 ve Statutu.  
 
Čl. 4 -  odst. 5) doplnit do věty slovo „přítomných“  
 
Nové znění: 
 
Rada je způsobilá usnášet se za přítomnosti alespoň poloviny svých členů. Usnesení je přijato, 
jestliţe se pro ně vyslovila většina ze všech přítomných členů Rady.  
 
Čl. 5 – bez výhrad 
 
K Čl. 6.  JUDr. D. Kovářová přednesla Radě návrh na změnu názvu, místo „katedry“ (Justiční 
akademie není vysokou školou) na oddělení právní a neprávní.  
 
V diskusi bylo usneseno přejmenovat katedry na  oddělení právních a neprávních disciplín. 
 
 
Prof. JUDr. Švestkou, DrSc.  byl vznesen dotaz na ředitelku Justiční akademie ohledně zařazení 
pracoviště v Praze do organizačním schématu. K tomu bylo uvedeno, ţe v současné době je 
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pracoviště obsazeno 2 pracovnicemi, a to paní Krocovou a paní Korábovou a 1 řidičem (E. 
Šťovíkem). V měsíci lednu 2009 v rámci plánované reorganizace přejdou 2 zaměstnanci ze 
Stráţe pod Ralskem (PaedDr. Cicvárek a Bc. M. Martinček) do Prahy a nově nastoupí 1 řidič (J. 
Kadlec). Zaměstnanci budou začleněni managementem pod vedoucí zaměstnance v Kroměříţi. 
R. Korábová zůstává nadále tajemnicí Rady Justiční akademie.     
 
Po krátké diskusi k uvedeným informacím  bylo Radou usneseno  rozšířit Čl. 2 odst. 2) o  
„pracoviště v Praze“ a jeho zapracování do organizační struktury a organizačního schématu, 
které budou přílohou, jakoţ i další dokumenty. 
 
Nové znění:  
 
Sídlem Justiční akademie je Kroměříţ, dalším stálým pracovištěm je Praha.  
 
 
Usneseno: 
 
rozdělit Čl. 2 Postavení a sídlo Justiční akademie  
 
zařadit odst. 1) a 2)   
 
Od odstavce 3) přečíslovat na  Čl. 3 Působnost Justiční akademie 
  
a dále přečíslovat všechny následující články.   
 
 
Čl. 7 odst. 3)  bude znít: 
 
Z důleţitých důvodů můţe v jednotlivém případě přednášet i jiná odborně způsobilá osoba.  
  
 
Čl. 8  bez výhrad 
 
 

III. Rozpočet Justiční akademie  
 
JUDr. D. Kovářová uvedla ţe návrh rozpočtu Justiční akademie z května letošního roku ve výši 
68 mil. Kč je z měsíce května letošního roku, kdy se předkládá Ministerstvu spravedlnosti ČR 
k dalšímu zpracování. V současné době však je známo, ţe rozpočtová kapitola MSp ČR je o 0,5 
miliardy Kč niţší oproti plánu. Pokud zůstane rozpočet ve stejné výši jako v letošním roce, 
Justiční akademie bude schopná zabezpečit všechny plánované vzdělávací akce. JUDr. D. 
Kovářová upozornila na to, ţe je nutné najít cca 4,6 mil. Kč na rekonstrukci havarijního stavu 
vody na jedné z budov Justiční akademie.  
 
K předloţenému návrhu rozpočtu v poloţce 4 – „E-learning pro státní zaměstnance“ pro 
vysvětlení JUDr. D. Kovářová uvedla, ţe plánovaný objem finančních prostředků je z větší  části 
určen na insolvence. V poloţce OON (ostatní osobní náklady) návrhu rozpočtu se pro rok 2009 
nepočítá s navýšením  lektorného pro přednášející v Justiční akademii.  
 
Záměrem Justiční akademie je získat na další programy peníze z Evropské unie.  
 
 
Usneseno: 
 
Rada schvaluje návrh rozpočtu na rok 2009. 
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IV. Seznam lektorů 
 
Radě byl ředitelkou Justiční akademie JUDr. D. Kovářovou opětovně předloţen písemný 
seznam lektorů, kteří jsou v současné době vedeni v databázi Justiční akademie s jejich bliţším  
určením a se slovním hodnocením vedoucích kateder (úkol ze zasedání Rady Justiční 
akademie ze dne 6. 10. 2008) JUDr. D. Kovářová však doplnila, ţe Justiční akademie v roce 
2009 bude přecházet na nový a dokonalejší automatizovaný systém ASJA, který umoţní 
evidenci, hodnocení seminářů včetně hodnocení lektorů, četnosti jejich přednášení a popř. další 
kritéria, coţ bude mít podstatně větší vypovídající hodnotu.  
 
Z diskuse vyplynulo, ţe předloţený materiál  má určitou vypovídající hodnotu. Na místo slovního 
hodnocení bylo doporučeno hodnocení bodové. Lektor na semináře by měl být vybírán ve 
spolupráci Justiční akademie, tj. s gestorem akce (na místo  výběrem lektora ad hoc).  
  
Usneseno:  
 
Rada po krátké diskusi vzala „Seznam lektorů“ na vědomí.  
 
 

V. Partnerské vzdělávací akce 
 
Jde o přehled akcí, které Justiční akademie plánuje nad rámec vzdělávacího plánu. Partnerské 
akce s jinými subjekty budou financovány Justiční akademií pouze podle procentuelní účasti 
zájemců z řad justice. Zbylá část nákladů plánovaného počtu účastníků na akci bude hrazena 
spolupořádajícím subjektem.  
 
V návrhu plánu je jedna z akcí (zájezd do Lucemburku) určena pro členy Rady Justiční 
akademie. 
 
Usneseno:  
 
Rada Justiční akademie vzala  materiál „Partnerské vzdělávací akce“ na vědomí.  
 
 

VI. Různé 
 
Příští zasedání Rady Justiční akademie se uskuteční v předběžně stanoveném termínu, a 
to 13.  března 2009 od 9,30 hod., na pracovišti Justiční akademie v Praze, Hybernská 18. 
 
 
 
Předané podklady členům Rady Justiční akademie: 
 

1) Ţivotopis JUDr. E. Jandové 
2) Návrh Statutu po zapracování připomínek MSp ČR 
3) Návrh schéma organizačních změn 
4) Návrh rozpočtu na rok 2009 
5) Hodnocení lektorů 
6) Partnerské vzdělávací akce 

 
 
Zápis zpracovala: Renata Korábová 
 
 
Schválil: prof. Švestka 


